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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvilken effekt regeringen skønner, den nedsatte afgift på alkohol vil 

have på unges alkoholforbrug? 

 

Svar 

I forbindelse med Aftale om finansloven for 2019 nedsættes blandt andet afgifterne på øl og 

vin pr. 1. april 2019 med henblik på at reducere grænsehandlen. 

 

I forbindelse med Skatteministeriets provenuvurderinger af ændringer i afgiften på hen-

holdsvis øl og vin forudsættes en priselasticitet på ca. -0,3, hvilket svarer til, at danskernes 

forbrug af øl og vin skønnes at stige med ca. 3 pct. ved et prisfald på 10 pct.  

 

Det er forudsat i provenuvurderingerne, at nedsættelsen af afgifterne reducerer prisen på 

en pilsnerøl og en flaske bordvin med henholdsvis ca. 3 og 1 pct. Danskernes samlede 

forbrug af øl og vin skønnes således at stige med henholdsvis ca. 1 og ¼ pct. som følge af 

nedsættelsen af afgifterne på øl og vin. 

 

Det bemærkes, at det samtidig er forudsat i provenuvurderingerne, at forbruget af spiritus 

falder med ca. ¼ pct. Det afspejler, at spiritus er blevet relativt dyrere i forhold til øl som 

følge af afgiftsnedsættelsen på øl. Samlet set skønnes forbruget af alkohol dog at stige 

som følge af nedsættelsen af afgifterne på øl og vin. 

 

Det må formodes, at såvel yngre som ældre danskere vil forøge forbruget af alkohol ved 

en afgiftsnedsættelse. Skatteministeriet har imidlertid ikke kendskab til eventuelle diffe-

rentierede priselasticiteter for de enkelte aldersgrupper, og de skønnede ændringer i for-

bruget af alkohol gælder således for danskerne som helhed. 

 


	Spørgsmål
	Svar

